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Spørgsmål nr. 830 (Alm. del) fra Folketingets Udlændinge-, Integrati-

ons- og Boligudvalg:  

 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor det er nødvendigt i vin-

termånederne at opvarme tomme telte i Søgaardlejren og på 

Vordingborg Kaserne, jf. svaret på UUI alm. del - spørgsmål 

nr. 337, når det ikke er nødvendigt i vintermånederne at op-

varme tomme telte i beredskabsasylcentret i Haderslev, jf. sva-

ret på UUI alm. del - spørgsmål nr. 752, og vil ministeren op-

lyse, om han på baggrund af svaret på UUI alm. del - spørgs-

mål 752 finder, at det millionbeløb (en mio. kr. om måneden i 

vintermånederne), der i vinteren 2015-16 er givet ud til op-

varmning af telte i Søgaardlejren og på Vordingborg Kaserne, 

er spildt?” 

 

Svar: 

 

Justitsministeriet kan oplyse, at teltlejrene i Søgårdlejren og på Vording-

borg Kaserne er leveret af henholdsvis Forsvaret og Beredskabsstyrelsen.  

 

De lånte telte skal opvarmes, såfremt temperaturen falder til under 10 gra-

der. Der er således eksempler på, at et uopvarmet telt går til i mug og 

skimmel i løbet af få dage, såfremt det ikke opvarmes. 

 

Jeg betragter modtagecentrene som førstelinjeberedskab i grænseområder-

ne i tilfælde af en massiv asyl- og migranttilstrømning. Beredskabet er en 

forsikringsordning, der i dette tilfælde heldigvis ikke er taget i brug.  

 

Jeg kan i den forbindelse oplyse, at Justitsministeriet og Rigspolitiet lø-

bende vurderer omkostningsniveauet samt det nødvendige beredskabsni-

veau for politiets modtagecentre. 

 


